
 

 

 

 

Lednové počasí bylo nudně průměrné. Teploty se 

pohybovaly v blízkosti nuly a občas spadlo pár 

sněhových vloček.  

Díky mutaci omikron se covidová pandemie rozjela 

do rekordních počtů nakažených, ale zatím naštěstí 

s lehčími důsledky. Díky neustálým karanténám či 

izolacím se již pro některé děti stala osobní návštěva 

školy vítaným svátkem. Jaké důsledky to bude mít na 

vzdělání této generace, se nikomu nechce moc 

domýšlet. 

Očekávaný rozjezd české i světové ekonomiky po 

pandemii se zatím nekoná. Pandemie nekončí, 

obchodní vztahy jsou zpřetrhané, všude chybí 

pracovníci, ceny energií jsou v nečekaných výšinách. Proto řada firem balancuje na hraně existence a 

inflace se zároveň blíží dvoucifernému číslu. To se zcela jistě odrazí na životě nás všech i finančních 

možnostech naší obce v dalším rozvoji. 
 

Jak jsme se měli v roce 2021? 
Kdybych napsala, že rok byl nestandartní, tak bych se opakovala a možná by to nebyla ani pravda. Vlastně 

jsme si na tu zvláštní situaci zvykli? Roušky kdekoli, zrušení hromadných akcí, školení, jednání a výuka 

dětí on-line, nákup přivezený až do domu.  Změny pravidel ze dne na den, nemožnost plánování. Tato 

situace byla z pozice obce nejhorší pro práci kulturní komise, ostatní omezení tolik nevnímali. 

Leden, kdy se obvykle chlubíme, jak se měly děti z MŠ na horách, byl smutný. Děti do hor, kde by měly 

samy pro sebe celou chatu, odjet nesměly. V únoru, kdy jsme vždy žili přípravami na masopust, jsme drželi 

smutné volno. Tak jsme alespoň spolu se sousedním Novým Vestcem pro naše nejmenší připravili 

masopustní stezku. Děti si užily masopust za krásných únorových teplot kolem 10 až 15 stupňů pod nulou. 

Bylo krásné pozorovat malé i dospělé účastníky v kostýmech, jak podle šipek pobíhají po vesnici. Celkem 

jsme zaznamenali přes 50 účastníků. Ale masopustní procházku absolvovalo daleko více občanů. 

V březnu proběhlo v celé republice Sčítání lidu. Podle prvních výsledků žilo k 27. březnu 2021 v Česku 10 

524 167 obyvatel. Jejich průměrný věk byl 42,7 let a mezi sečtenými bylo 50,7 % žen a 49,3 % mužů. 

Oproti minulému sčítání vzrostl počet osob s vyššími stupni vzdělání. Ve srovnání s rokem 2011 přibylo 

téměř 195 tisíc domů. Ve Středočeském kraji z toho žilo 1 415 277 obyvatel v 403 955 domech, což je 

nárůst oproti roku 2011 o 126 066 obyvatel a 8 734 domů. 

Na konci měsíce jsme za zvýšených bezpečnostních opatření uklidili naši část Česka. Každý dostal své 

rukavice, pytle a svačinu, byl mu přidělen jeho claim (úsek) a místo pro zanechání odpadu, přístupné 

svozovému autu. Jsme rádi, že nám i přes nepřízeň počasí přišlo pomoci opět asi 60 dospělých i dětí. 

Celkem jsme z Káraného odvezli 2,8 tuny odpadu. 

Velikonoce jsme oslavili rozvozem respirátorů pro seniory a Velikonoční stezkou pro děti. Při procházce 

dlouhé 6 km si přes 30 dětí a jejich rodin oživilo vznik, zvyky a tradice Velikonoc. 



Pořekadlo říká: Březen za kamna vlezem, duben ještě tam budem. To se po nás chtělo i loni. Každoroční 

pálení čarodějnic u Jizery se zase nekonalo. Vyhnali jsme tedy děti zase do jiného koutu Káraného na 

Čarodějnickou stezku na výlet do AMUTORABORY. Konečně se nám podařilo nainstalovat molo, resp. 

vývaziště malých plavidel. To se osvědčilo okamžitě. Molo využívají majitelé malých plavidel, ale i lidé, 

kteří se na něm zastaví při procházce.  

Květen přinesl rozvolnění covidových opatření. Děti mohly do škol, a my ostatní na hřiště a do restaurace. 

Alespoň to. Se sluníčkem ale vylezli i stavaři, kteří se dali do rekonstrukce příjezdové komunikace od Staré 

Boleslavi včetně ul. Vestecká. Postupně si vystál frontu na semaforech každý z nás. Někteří i stokrát. Když 

se opravila tato komunikace, začalo se s opravou havárie vodovodu a kanalizace a rekonstrukcí vozovky 

v ulici Okružní ve Staré Boleslavi. Uzávěra trvá doposud, proto pořád musíme používat objížďku přes Lesní 

ulici. V Káraném se ve stejné době začalo s rekonstrukcí veřejného osvětlení, a to jak s výměnou svítidel 

za ledková, tak i značné části stožárů a kabelového vedení. Rekonstrukce trvala do konce září. Celkem bylo 

vyměněno 182 svítidel, 111 stožárů a přes 8 km kabelů. Postupně se Káraný začalo rozsvěcet světlem, které 

za nižší spotřeby vydá více účinnosti, a hlavně správným směrem, tedy dolů nikoli do oblak. Káraný snížilo 

světelný smog. 

Léto jsme strávili jako dříve, v Jizeře, na molu u Labe a na hřišti. Program kulturního, sportovního i 

gastronomického charakteru byl u nás plný. Své akce pořádali TJ Jizera Káraný, ČČK i Obecní úřad. 

V tělocvičně proběhli dva týdny tanečního workshopu, na hřišti volejbalová školička a výtvarná dílna. To 

vše pro naše děti zdarma. Dále pro dospělé tenisový Memoriál Oldřicha Křivánka, letní hasičská zábava, 

klobouková party, Káranská 1000 a divadelní představení. Jsme rádi, že jsme mohli zase zažít pravé 

káranské léto. 

O prázdninách měla nejvíce napilno paní ředitelka z mateřské školky. Kromě toho, že jsme společnými 

silami dotahovali administrativně výstavbu mateřské školy, tak bylo potřeba i 

úředně navýšit kapacitu školky, a hlavně ji zařídit nábytkem, hračkami a ostatním 

vybavením a zopakovat zápis do MŠ, aby od září mohly fungovat obě třídy. 

V září přišlo do nové školky přes 50 dětí. Letos se zde uskutečnilo i vítání 10 

nových občánků Káraného s přibližně 50 příbuznými. Ti si mohli prohlédnout, nové 

prostory budovy. Babí léto nám přálo. Zase jsme se sešli a uklidili řeku Jizeru a její okolí – tentokráte jen 

v malém počtu, ale přesto v 15 lidech se odvozilo 15 pytlů odpadu. Mohli jsme uspořádat i Strašidlovačku 

a opéci si vuřty. 

Léto a podzim byli důležitým mezníkem pro vlastníky pozemků v lokalitě Z1. Tito vzali věci do vlastních 

rukou. Uzavřeli smluvní vztah s původním investorem na to, aby si vše mohli za své finance dotáhnout 

k úspěšnému konci. Nakonec jsou zkolaudovány jak řady VaK, tak komunikace a vše převedeno do 

majetku obce Káraný. Nyní by stavebním povolením na nové rodinné domy nemělo nic vadit. 

Před koncem roku jsme začali na úpravě prostranství před budovou OÚ. Záhony zaplevelené levandule 

byly vyměněny za novou trvalkovou výsadbu ve štěrkovém, bezúdržbovém loži, byl přesunut sodobar 

z místa, kde bránil rozhledu z křižovatky na místo proti autobusové zastávce, bylo nainstalováno osvětlení 

budovy úřadu. Do konce ledna budou ještě osazeny nové kolostavy a lavičky. Nyní se těšíme, jak záhon na 

jaře a v létě rozkvete. 

V tuto dobu se též objevil oboustranný výkop v ulici Jizerská, kde bude probíhat přesun rozvodů elektrické 

energie ze sloupů do země. Stavba započala s více než půlročním zpožděním a počasí tomu také nepřálo. 

Nicméně první etapa je hotová a pokračovat se bude zase od ledna. Kdy dodavatel pro ČEZ vše dokončí, 

se ani neodvažujeme odhadovat. Doufáme ale, že hned navážou pracemi v ulici Masarykově a B. Němcové.  

Poslední velkou akcí roku 2021 bylo čistění koryta řeky Jizery správcem toku Jizery. Tím se sníží riziko 

záplav na našem katastru. Obec si z této akce nechala část vytěženého materiálu na opravu lesních cest, tam 

kde nelze použít asfaltový recyklát.  

Konec roku byl pro nás zase smutný. Protože uznáváme, že rozhodnutí vlády se musí dodržovat, i když se s 

nimi úplně neztotožňujeme, zrušili jsme plánované Vánoční trhy a veřejné rozsvícení vánočního stromu 



dva dny před akcí. Pořád jsme se snažili dodržet pravidla, která se měnila ze dne na den – nakoupili jsme 

antigenní testy, aby se mohlo zúčastnit co nejvíce lidí, nakoupili jsme rozlišovací náramky pro rozdělení 

na smí či nesmí dovnitř, a nakonec jsme nemohli nic. Alespoň svátek světla na sv. Lucii jsme mohli oslavit. 

Pouštění světelných lodiček z mola bylo opravdu vydařené.  

Konec roku nás ještě poznamenal krádeží velkého kontejneru na bio odpad. Byl odcizen 27.12. kolem 6 

hodiny ranní. Pokud byste si vzpomněli, že jste v tuto dobu viděli bílé IVECO, nebo ideálně ho měli nahrané 

na kameře svého vozu, přihlaste se na OÚ. Škoda je cca 70 tisíc – nákup nového kontejneru a nevyčíslitelná 

nekomfortní situace všech občanů, kteří by rádi i v tuto dobu třídili bio odpad. 

Snažili jsme se, abyste vy, jako občané nepocítili nejistotu příjmů obce, zvýšení cen stavebních i ostatních 

materiálů. V loňském roce jsme zajistili nad rámec rozpočtu z různých dotačních titulů následující finanční 

podpory: 

Kdo Nač Kolik Kč Kolik Kč obec Kdy realizace 

SFDI Chodník Václavská 1 888 995 565 000 2022 

SFŽP Komunitní sázení duby, švestky 162 000 0 2020 

Středočeský kraj Komunitní sázení duby, švestky 82 000 0 2020 

SZIF Veřejné prostranství před OÚ 367 000 123 000 2021 

SZIF Spolková činnost – party stany 170 000 43 000 2021 

Středočeský kraj Rekonstrukce veř. osvětlení 782 000 8 481 034 2021 
 

Budeme se i nadále snažit, aby rozvoj naší obce nezastavila žádná pandemie ani nic jiného. Aby se nám 

všem tady dobře žilo. Dík patří zvláště našim dobrovolným hasičům, kteří jsou stále častěji v první linii při 

rozmarech počasí, samozřejmě při požárech a také jsou nepostradatelní při organizaci různých akcí pro 

všechny. V neposlední řadě děkuji aktivním členům TJ Jizera a ČČK. A rozhodně vám všem, kteří se i bez 

příslušnosti k některému ze spolků podílíte na dobrovolnické práci pro Káraný a pro Káraňáky. Bez vás by 

tady bylo smutno i se všemi dotacemi EU. Děkujeme a buďte nám věrní. 😊          Barbora Krejčí 
 

Střípky z JSDH Káraný 

Od 13.-16.1. absolvovali 4 z našich hasičů kurz v Neratovicích, aby se rozšířily kompetence a také 

zastupitelnost jednotlivých členů. Všichni kurz zdárně dokončili a díky tomu máme 3 nové velitele družstev 

při zásahu – páni Kuthan, Škabrada a Ramzer a také jednoho nového strojníka pana 

Gregora. Ještě jeden kurz se konal na témže místě, a to Nositel dýchací techniky a ten 

zdárně dokončil pan Kalivoda. V příštím čísle vám představím, co vlastně jednotlivé 

funkce/role u JSDH znamenají a jak na tom s nimi naše jednotka je. 

Abych nezapomněla, i tento měsíc naše jednotka dobrovolných hasičů vyjela k požáru 

chaty v osadě U železničního mostu. Bylo to 14.1. a káranská JSDH kooperovala s HZS Stará Boleslav a 

JSDH Brandýs nad Labem. 

Sportovní a kulturní akce  
Členské příspěvky TJ Jizera Káraný 

Zaplacení členských příspěvků na rok 2022 by mělo být do 28.2.2022 a je možno těmito způsoby:  

- bankovním převodem na účet č. 423322319/0800 a do poznámky pro příjemce uvést své příjmení a jméno. 

- na cvičebních hodinách Šárce Menclové 

- nebo kontaktujte Alici Hodačovou tel. 602 612 221, či Jiřinu Peškovou tel. 739 076 518 

Členské příspěvky pro rok 2022 jsou stejné jako loni a činí: pracující - 500 Kč, senioři - 400 Kč, členky na 

mateřské dovolené - 400 Kč, studenti - 300 Kč, děti do 15 let - 200 Kč 

Děkujeme a věříme, že se zase brzy potkáme při sportovních aktivitách a akcích, které na letošní rok 

připravujeme.          Vaše TJ Jizera Káraný 
 

Bruslení  

V neděli 23.1. proběhlo bruslení na zimním stadionu v 

Benátkách nad Jizerou. Všichni účastníci si to velmi 

pochvalovali a už se těší na další termín. Děkujeme OÚ Káraný 

za tuto skvělou aktivitu pro naše občany, která se osvědčila už 

v minulosti.       Alice Hodačová  



„Káraný přehled historie od pravěku do 21. století“ - pokračování 

Autor: Oldřich Křivánek 
 

O znaku obce Káraný 
 

Znak obce Káraný byl schválen českým parlamentem v roce 1999,  

tedy 100 let od ustanovení Káraného obcí.  

Jeho autorem je heraldická kancelář pana Stanislava Kasíka  

z Roudnice nad Labem. 
 

 
 

Z odůvodnění jeho obsahu, předaného naší obci, vyjímám:  
 

„Znak obce Káraný tvoří dělený štít a lem.  

Zlaté klasy v horním zeleném poli  

jsou obecně symbolem zemědělství.  

Potřeba nové zemědělské půdy byla příčinou vzniku vsi  

a obilí bylo nejdůležitějším výsledkem činnosti nových rolníků.  

Dubová větévka je heraldickou zkratkou názvu lesa,  

který dal obci jméno.  
 

Lem štítu je inspirován skutečností,  

že tento les, zvaný Káraný,  

byl dříve ohraničenou oborou.  

Červená a stříbrná tinktura lemu připomíná,  

že ves vznikla rozparcelováním pozemků 

 příslušných ke komornímu statku,  

který byl osobním vlastnictvím krále.“ 
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